
SZERDA, 2001. JÚLIUS 25. MEGYEI TÜKÖR 5 

Hanyadrangú kérdésnek tartják a képviselők a választókkal való kapcsolattartást? (Fotó: Miskolczi Róbert) 

Szegedért Egyesület: áron alul adta el a város 

Erdőből kinyesett telek 
Büntetőfel jelentést tett Török Csaba, a 

közgyűlés tulajdonosi bizottságának elnö-
ke ellen a Szegedi Városi Ügyészségen a 
Szegedért Egyesület . Ez keddi számunk-
ban már megírtuk. A feljelentés részletei-
ről tartott tegnap sa j tó tá jékozta tót Csapó 
Balázs, az egyesület elnöke. Csapó mint-
egy százoldalas dokumentumcsomagra hi-
vatkozva állította: Török jelentős vagyoni 
hátrányt okozó hűtlen kezeléssel gyanúsít-
ható , mert az ál tala vezete t t b izo t t ság a 
tényleges érték alatt, azaz 23 millió forin-
tért javasolt értékesítésre egy 3,2 hektáros 
területet Újszegeden. 

A kérdéses területet, amelyet külterületi 
erdőként tartottak nyilván, az önkormány-
zat adóhivatala értékelte fel 1999 májusá-
ban, és harminckétmil l iós eladási árat je-
lölt m e g t á rgya lás i a l a p n a k . Az ö n k o r -
mányzat 1999 őszén, a Délmagyarország-
ban hirdette meg a területet, vevőként 15 
millió forintos ajánlattal Bárányi Sándor, a 
Szeviép Rt. elnök-vezérigazgatója, és Do-
monkos András, a Lombard Lízing Rt. ve-
zérigazgatója közösen jelentkezett. 

A külterületi erdőt a Dél-alföldi Erdé-
szeti Rt. is szívesen elcserélte volna a Ró-
kusi körút melletti kiserdőre. 

„Vé leményem szerint az é r tékbecs lés-

ben megál lapí tot t ár magas , mert a telek 
vége a Holt-Marosba ér, tele van bokorral, 
és nem beépíthető" - indokolta Török Csa-
ba az általa vezetett bizottság tavaly már-
ciusi ülésén, miért fogadható el Baranyiék 
ajánlata, akik időközben a 15 milliós véte-
lárat 18 millió forintra módosí tot ták. En-
nek ellenére a bizottság 25 milliós eladási 
árat jelölt meg. 

Májusban azonban a testület mégis úgy 
döntött, a területet 23 millió forintért Bárá-
nyi S á n d o r é k n a k ad ja el , miu tán Török 
Csaba kijelentette: a terület „erdőművelési 
ágú, nem parcellázható, beépí thetősége 5 
százalék". 

A te rü le t re v o n a t k o z ó - az egyesü le t 
szerint Török Csaba javaslatai alapján el-
készített - építési szabályzat megengedte, 
hogy egy 48 méter széles sávban, a terület 
17 száza léká t is m e g h a l a d ó nagyságban 
négy építési telket alakíthasson ki az új tu-
lajdonos. Ezek minimális értéke - miután 
időközben az erdőt belterületbe vonták - a 
Szegedér t Egyesü le t szer int l ega lább 40 
millió forint. így a vevő 23 millió forintért 
szerze t t o lyan inga t lan t , a m e l y n e k csak 
17,5 százalékát é r tékes í tve is haszonhoz 

jut. 
K é r i B a r n a b á s 

Törökök, észtek, 
portugálok 

A fa lu járó 
feszt iválon 

Kiszomboron is gyászolják Urbánt 

M é g vizsgál ják 
a balesetet 

Képviselők, kerületek, fogadóórák, interpellációk 

Meddig fontos a választó? 

negy ev alatt, amennyit csak 
akarnak, lelkük rajta. Az ön-
kormányzatnál nem jegyzik, 
hogy a huszonöt, egyéni vá-
lasztókerületből bejutott kép- s 
viselő milyen rendszeresség-
gel tart fogadóórát. Az egyéni-
ből bekerült városatyák mun-
káját egyébként hárman segí-
tik a polgármesteri hivatalban. 
A szőregi, dorozsmai és tápai 
képviselőknek pedig a helyi 
k i rende l t ség munka tá rsa i 
„asszisztálnak". A neve elhall-
gatását kérő városházi alkal-
mazott lapunknak elmondta: 
ismer olyan képviselőt, aki hu-
szadrangú dolognak tartja a 
választókkal való kapcsolattar-
tást, de tud olyanról is, aki 
nem elégszik meg a fogadó-
órás találkozásokkal, kimegy a 
területre bóklászni és beszél-
getni. Szerinte az egyéni és a 
listás képviselőt leginkább az 
különbözteti meg egymástól, 
hogy az utóbbi „a" politikus, 
aki nemigen foglalkozik lakos-
sági panaszokkal. 

Kalmár Ferenc, Öreg-Ró-
kus önkormányzati képviselője 

havonta két fogadóórát tart. A 
kereszténydemokrata politikus 
komolyan veszi a választóit. 
Az év végén például saját költ-
ségén írásos tájékoztatót jutta-

tot t el minden választójának, 
amelyben kétéves munkájáról 
számolt be. Baktó, Petőfitelep 
és Újpetőfitelep képviselője, a 
szocialista Gila Ferenc hivata-
los keretek között havonta 
négyszer beszélget el választó-
ival. „Azért tartok ennyi fog-
adóórát egy hónapban, mert 
fontosnak vélem, hogy az em-
berek megtaláljanak ügyes-ba-
jos dolgaikkal." 

így van ezzel a független 
dorozsmai képviselő, Thurzó 
Ferenc is, annak ellenére, hogy 
ő csak negyedévente fogadja a 
választóit. Thurzó elmondta, 
hogy korábban havonta tartott 
fogadóórát, ám annak nem lát-
ta értelmét, mivel alig volt ér-
deklődő. Egyébként pedig a 
munkahelyén vagy a részön-
kormányzatnál megtalálják őt 
vagy Papp István kirendeltség-
vezetőt problémáikkal az em-
berek. Thurzót nem zavarja és 

Az egyetem 321 milliót fordít felújításokra 

Korszerűbb fűtés a kl inikákon 

Faclcelmann János műszaki ellenőr és Rovó István főigazgató-helyettes az új patológiai intézet 
építésének helyszínén. (Fotó: Miskolczi Róbert) 

Munkatársunktól 
Az idén harmadik alkalom-

mal rendezik meg a Nemzet-
közi Falujáró Fesztivált . A 
meghívott külföldi néptánco-
sok ma érkeznek megyénk há-
rom településére. Domaszé-
ken törököket, Ásotthalmon 
észteket, Szatymazon pedig 
portugálokat látnak vendégül. 
A táncosok július 31-ig tar-
tózkodnak hazánkban, ezalatt 
mind a három községben, va-
lamint Opusztaszeren is föl-
lépnek. 

Július 27-én, pénteken 
Ásotthalmon láthatja a közön-
ség a külföldieket és házigaz-
dáikat. A település központ-
jából 16.30-kor indul a me-
nettánc. A szabadtéri színpa-
don este 6 órakor mutatkoznak 
be a csapatok. Utána az ér-
deklődők megismerkedhetnek 
az észt, a török és a portugál 
alaplépésekkel. 

Szombaton falunapot ren-
deznek Domaszéken. Ezen is 
részt vesznek a néptáncosok. 
Az elmaradhatatlan ismerke-
dési est után tűzijátékkal zár-
ják a látogatást. Másnap, va-
sárnap Szatymazon folytatódik 
a falujárás. Itt is menettánc-
cal csalogatják a lakosokat az 
általános iskola udvarán felál-
lított szabadtéri színpadhoz. 

A külföldieknek a föllépé-
sek mellett marad bőven ide-
jük megismerkedni Csongrád 
megyével is. Csütörtökön a 
domaszékiek és szatymaziak 
vendégeikkel közösen felkere-
sik az ópusztaszeri Nemzeti 
Történeti Emlékparkot . Az 
észtországi Kil ingi-Nömme 
tánccsoport ugyanezen a na-
pon Szegedre látogat. Hétfőn 
a balti táncosok - persze, ha 
az idő is engedi - kipróbál-
hatják a mórahalmi fürdőt. A 
portugáloknak sem kell le-
mondaniuk a szegedi látvá-
nyosságokról, ők ugyanis hét-
főn buszoznak a megyeszék-
helyre. Többek között meg-
mutatják nekik a dómot, a Mó-
ra Ferenc Múzeumot, de vé-
gigsétálhatnak a Széchenyi té-
ren, a Kárász utcán is. Este 
pedig mind a három község-
ben tábortüzes búcsúesttel zá-
rul az egyhetes falujárás. 

s \ 
Újság, könyv, 

brossura, 

katalógus, szórólap, 

ügyviteli 

nyomtatványok! 

V 

A k i s z o m b o r i a k a t é s a 
makó iaka t is m e g d ö b b e n -
t e t t e a m a k ó i t ű z o l t ó p a -
r a n c s n o k t r a g i k u s ha lá l a . 
Szülőfa lu jában szinte min-
d e n k i i s m e r t e , t e k i n t é l y e 
volt. Nagy Tibor, a község 
p o l g á r m e s t e r e ú g y j e l l e -
mezte őt, mint a falu ügyeit 
mindig szem előtt tartó, se-
g í t ő k é s z közé l e t i e m b e r t . 
N e m vé le t l en , hogy négy 
esztendőn át önkormányza-
ti képvise lő , m a j d azt kö-
vetően ú jabb négy évig al-
p o l g á r m e s t e r vol t . A fa lu 
e l ső emberé t s zemé lyesen 
is m é l y e n é r in te t t e a régi 
i smerős e lvesz tése , és ezt 
n a g y o n s o k k i s z o m b o r i 
ugyanígy érzi 

A p a r a n c s n o k o t a m a -
kóiak is i smer ték , és nem 
csak azok, ak iknek a por-
tá ján tűz volt . Hiszen a vá-
rosi t űzo l t ó ság f e j l ő d é s é -
rő l a z u t ó b b i é v e k b e n 

Festés, kazáncsere, te-
tőtérjavítás - ilyen és eh-
hez hasonló felújításokat 
végeznek idén, s különö-
sen a nyári oktatási szü-
netben a Szegedi Tudo-
mányegyetemen. Szak-
emberek szerint körülbe-
lül tízszer annyi pénzt kel-
lene költeni az épületek 
műszaki állapotának szin-
ten tar tásához, mint 
amennyit erre a célra for-
díthatnak. 

Az eső meghiúsította, hogy 
a szakemberek tegnap kijelöl-
jék azt a területet, ahol kiássák 
a Szegedi Tudományegyetem 
(SZTE) új patológiai intézeté-
nek alapjait. Kedvező időjá-
rás mellett ma ennek nem lesz 
akadálya, s elkezdődhet a kö-
vetkező év májusáig tartó be-
ruházás, amelyben a klinikasor 
végén, az új klinikától nem 
messze felépül a 2877 négy-
zetméteres, háromszintes inté-
zet. Ha az Egészségügyi Mi-
nisztérium 950 millió forin-
tos támogatásából elkészül a 
beruházás, akkor megszűnik 
a Kossuth Lajos sugárúton -
az Anatómiai és az Igazság-
ügyi Orvostani Intézettel kény-
szerűségből egy épületben -
lévő jelenlegi patológiai inté-
zet. 

gyakran adhatott hírt a lap. 
A makói h iva tásos önkor-
m á n y z a t i t ű z o l t ó s á g Eö t -
vös utcai parancsnokságán 
sem a tragédia napján , sem 
t e g n a p n e m t a l á l t u n k 
o l y a n k o l l é g á t , b a r á t o t , 
a k i t m e g t u d t u n k v o l n a 
szólal tatni a t ragédia kap-
csán. Urbán József legkö-
zelebbi munkatársa , Szabó 
Ferenc p a r a n c s n o k h e l y e t -
t e s e l m o n d t a , e g y e l ő r e 
n e m a k a r n a k b e s z é l n i a 
történtekről . 

A parancsnokság épüle-
tére a fekete zászlót tegnap 
azér t nem tűz ték ki, mer t 
erre csak akkor kerül sor, 
ha a p a r a n c s n o k hol t tes te 
e l ő k e r ü l a M a r o s b ó l . A 
vizsgálat, mely azt hivatott 
kideríteni, pontosan miként 
történt az emberé le te t kö-
vetelő baleset , szintén tart 
még. 

Sz. I . M . 

Ebben az évben, s különö-
sen a nyári oktatási szünetben 
számos egyéb felújítási mun-
kálatokat végeznek az egyete-
men. Az SZTE épületeinek 
hasznos alapterülete megha-
ladja a 300 ezer négyzetmé-
tert, ennek értéke pedig közel 
100 milliárd forint. A műsza-
ki állapotuk szinten tartásához 

A kormánypártiak kö-
zül Kalmár Ferenc, az el-
lenzékiek közül pedig Gi-
la Ferenc a legaktívabb 
önkormányzati képviselő. 
Ok nyújtották be a leg-
több interpel lác iót , és 
ugyancsak a két képvise-
lő találkozott legtöbbször 
választóikkal. A testületi 
ülések úgynevezett azon-
nali kérdések órá jában 
igen aktiv volt az elmúlt 
egy évben: Berekné Petri 
Ildikó, Tóth Csaba, Papp 
Zoltán és Kozma József. 
Fogadóórát havi egy al-
kalommal tart a képvise-
lők többsége, de van 
olyan városatya, aki min-
den héten meghallgatja 
választói panaszait. 

Arra vona tkozóan nincs 
semmiféle előírás, hogy az 
egyéni választókerületből be-
jutott önkormányzati képvise-
lőknek mennyi fogadóórát kell 
tartaniuk egy ciklusban, így 
aztán a városatyák annyi köz-
meghal lga tás t tar thatnak a 

szükséges munkálatokra dr. 
Rovó István műszaki főigazga-
tó-helyettes szerint az épületek 
értékének három százalékát ki-
tevő összeget kellene költeni, 
a gazdasági lehetőségeket szá-
mításba véve azonban ennél 
lényegesen kevesebbet tudnak 
nyújtani felújításra az intéz-
ményt fenntartó minisztériu-

mok. Az egyetem ebben az év-
ben összesen 321,2 millió fo-
rintot fordíthat ilyen célokra. 

A felújításra szánt pénz leg-
nagyobb részét - 216,7 millió 
forintot - a kazánokra, vala-
mint a klinikák fűtési rend-
szerének korszerűsítésére köl-
tik. Kicserélik a kazánt az 
egyetem központi épületében. 

a Móra Ferenc Kollégiumban 
pedig a felújítják a kazánházat. 
A fűtéskorszerűsítés már há-
rom éve folyik, s még legalább 
két-három évig eltart, azt kö-
vetően azonban az összes kli-
nikát a mostaninál takaréko-
sabb módszerrel látják el hő-
energiával. A hőszigetelt csö-
veket a földbe helyezik el, az 

nem foglalkozik azzal, hogy a 
másik dorozsmai képviselő, a 
szocialista Tóth József havonta 
tart fogadóórát. Thurzó a ne-
gyedévenkénti közmeghallga-
tásra olyan városi potentátokat 
hívott meg Dorozsmára, mint 
Bartha László polgármester 
vagy Balogh Zoltán városi 
rendőrkapitány, de az érdeklő-
dés - mint mondta - nem volt 
túl nagy az esemény iránt. 

A testületi ülésekről szóló 
jegyzőkönyvek tanúsága sze-
rint a közgyűlések „azonnali 
kérdések órájában" az egyéni 
körzetekből bejutott képvise-
lők voltak az aktívabbak. Kal-
már Ferenc és Gila Ferenc után 
az MDF-es Berekné Petri Ildi-
kó belvárosi, az MSZP-s Koz-
ma József makkosházi, a füg-
getlen Tóth Csaba szőregi és a 
f ideszes Farkasné Pócsai 
Blanka újszegedi képviselő in-
terpellált a legtöbbször az el-
múlt egy évben a testületi ülé-
seken saját választókerületé-
nek problémáját megfogalmaz-
va. 

Szabó C. Szilárd 

épületek között a magasban 
húzódó ipari jellegű vezeté-
keket pedig lebontják. 

Tetőjavításra 32 millió fo-
rintot költ az egyetem. Ebből 
a tanárképző főiskolai kar Bol-
dogasszony sugárúti épületé-
nek, a Hermán Ottó Kollégi-
umnak, valamint a Bolyai In-
tézetnek a tetőszerkezetén vé-
geznek javításokat. Fölfelé ter-
jeszkedik a hódmezővásárhe-
lyi mezőgazdasági főiskolai 
kar, ahol az egyik tetőtérben 
hatvanfős előadótermet és két-
három irodát alakítanak ki 11 
millió forintból. Ugyanekko-
ra összegből újul meg a tanár-
képző főiskolai kar gyakorló 
iskolájának tornaterme és öl-
tözője, az elektromos hálózat 
felújítására pedig az egyetem 
több épületében összesen 30,5 
millió forintot fordítanak. 

A minisztériumok által fi-
nanszírozott felújításokon kí-
vül a karok külön is költhetnek 
- ha marad elég pénzük - ha-
sonló munkák elvégzésére. 
Idén tizenöt klinikán, illetve 
a bölcsészet tudományi , az 
egészségügyi, a tanárképző és 
a mezőgazdasági főiskolai ka-
rokon, valamint a Ságvári gim-
náziumban festenek ki tanter-
meket, irodákat és folyósokat, 
összesen 25 millió forintból. 

Hegedűs Szabolcs 


